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P r o t o k ó ł  Nr VI/2024 

                                             z Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski 

                                                        z dnia 30 sierpnia 2024 r. 

                                  

                                   

 

Ad 1. 

Otwarcie sesji. 

 Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta. 

  Obrady rozpoczęto o godz. 16oo. 

 

Rada Miasta Radzyń Podlaski podjęła uchwały: 

1) Nr VI/29/2024 -  w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Radzyniu Podlaskim, 

2) Nr VI/30/2024 - w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta Radzyń Podlaski. 

3) Nr VI/31/2024  - w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Miasta Radzyń Podlaski. 

4) Nr VI/32/2024 - w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

5) Nr VI/33/2024 - w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

6) Nr VI/34/2024 - w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.  

7) Nr VI/35/2024 -  w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

8) Nr VI/36/2024 - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

9) Nr VI/37/2024 -  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

 

 VI Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski IX kadencji otworzył 

Przewodniczący Rady – Mariusz Szczygieł  

 

Ad 2. 

Sprawy organizacyjne. 

 

    - stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady –  Mariusz Szczygieł 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 Radnych w obradach sesji uczestniczy 

13 Radnych, co stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

Nieobecni: Radna Rady Miasta – Olga Król oraz Radna Rady Miasta – Joanna Pieńkowska. 

 

  Lista obecności radnych – w załączeniu. 
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- ustalenie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Szczygieł  

Zgłosił wniosek o przeniesienie: Wolnych wniosków i informacji z punktu 7 jako punkt 3 

przed sprawozdaniem Burmistrza. 

 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem proponowanego 

porządku obrad?” 

 

Wynik głosowania : za -  13 

    Przeciw                         -   0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

Rada Miasta jednogłośnie przyjęła zmianę do porządku obrad.  

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

 

1. Otwarcie sesji.  

2. Sprawy organizacyjne:  

a) stwierdzenie quorum;  

b) ustalenie porządku obrad;  

c) przyjęcie protokołów z I Sesji Rady Miasta z dnia 6 maja 2024 r., II Sesji z dnia 27 

maja 2024 r., III Sesji Rady Miasta z dnia 28 czerwca 2024 r., IV Nadzwyczajnej Sesji 

Rady Miasta z dnia 22 lipca 2024 r., oraz z V Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 

13 sierpnia 2024 r.  

3. Wolne wnioski i informacje. 

4.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza.  

5.  Informacja Przewodniczącego Rady Miasta.  

6.  Sprawozdanie z pracy ZGL za 2023 rok.  

7. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) Druk Nr 29/VI/2024 - w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radzyniu Podlaskim.  

b) Druk Nr 30/VI/2024 - w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta 

Radzyń Podlaski.  

c) Druk Nr 31/VI/2024 - w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Miasta Radzyń Podlaski.  

d) Druk Nr 32/VI/2024 - w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

e) Druk Nr 33/VI/2024 - w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.  

f) Druk Nr 34/VI/2024 - w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości.  
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g) Druk Nr 35/VI/2024 - w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

h) Druk Nr 36/VI/2024 - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024.  

i) Druk Nr 37/VI/2024 - w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

j) Druk Nr 38/VI/2024 - w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie prawa własności 

nieruchomości z gminnego zasobu nieruchomości w ramach odszkodowania  

 za działkę gruntu, która z mocy prawa przeszła na własność Miasta Radzyń Podlaski z 

przeznaczeniem pod drogę gminna.   

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 

Ad 3.  

Wolne wnioski i informacje.  

 

Wiceprzewodniczący Rady - Izydor Długosz 

„Panie Burmistrzu mam wniosek mieszkańców z ulicy Konopnickiej z osiedla 

trzydziestolecia o rozpatrzenie decyzji w sprawie wykonania chodnika. Przynajmniej 

jednostronnego. Mieszkańcy informują, że ulica jako pierwsza została zasiedlona od tysiąc od 

1974 roku. Jednocześnie proponujemy wykorzystanie kostki zdjętej z chodników z ulic 

naszego miasta. Ponadto prosimy o spowodowanie możliwości zablokowania wody 

odpadowej wyrywającej się z ulic Broniewskiego do ulicy Konopnickiej. Dziękuję.” 

 

Radna Rady Miasta - Agnieszka Kowalczyk 

„Panie Burmistrzu, mieszkańcy zwrócili się do mnie z taką sprawą, że kiedyś przed urzędem 

miasta wisiała flaga Unii Europejskiej i pytają czy mogłaby ona na nowo powrócić.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady - Izydor Długosz 

„Ja mam jeszcze jeden wniosek. Mieszkańców, którzy się troszczą. To znaczy o: przeczytam 

może. O zabezpieczenie w budżecie miasta na rok 2025 środków finansowych na 

opracowanie dokumentacji projektowej na rozbudowę i modernizację miejskiej oczyszczalni 

ścieków.” 

 

Mieszkaniec Miasta - Jarosław Zaprzalski 

„Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, dziękuję za głos. W tym miejscu chcielibyśmy, tak jak to 

Wiceprzewodniczący Izydor Długosz zgłosił, zgłosił wniosek o nazwie zabezpieczenie w 

budżecie miasta na rok 2025 środków finansowych na opracowanie dokumentacji projektowej 

na rozbudowę i modernizację miejskiej oczyszczalni ścieków. W uzasadnieniu realizacja tej 

inwestycji będzie kolejnym wielkim przedsięwzięciem infrastrukturalnym bardzo potrzebnym 

naszemu miastu. Jest to tym bardziej uzasadnione, że na ten cel możemy pozyskać dotacje z 

programów Krajowego Planu Odbudowy. Środki, jakimi dysponuje KPO na tego rodzaju 

inwestycje to kwota około 40 miliardów złotych. Pieniądze z KPO dla samorządów będą 

dostępne w formie pożyczek na preferencyjnych warunkach z możliwością umorzenia ich 

spłaty. Nabór do programu potrwa do trzeciego kwartału 2026 roku. Zważywszy na te 

okoliczności zasadnym jest już teraz opracowanie dokumentacji projektowej niezbędnej do 

rozpoczęcia procesu ubiegania się o dotację na inwestycje tak bardzo ważną dla wszystkich 

mieszkańców Radzynia Podlaskiego. Dla radnych, którzy nie byli radnymi w poprzedniej 

kadencji albo kto już kto był Pan Mariusz był Pan Przewodniczący czy Pani Wice Burmistrz 

wiecie doskonale Ile razy rozmawialiśmy na ten temat, ile razy był ten temat poruszany na 
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sesjach Rady Miasta. Na sesji Rady Miasta jednej gościliśmy Wójta Mazurka, który też ten 

temat był głęboko dość, powiem tak konkretnie przeorany i w jedną i w drugą stronę. Budowa 

nowej oczyszczalni ścieków, przepraszam, modernizacja raczej nie budowa nowej 

oczyszczalni ścieków, tak to powinniśmy nazwać. jest bardzo ważnym przedsięwzięciem  

w kontekście rozwoju naszego miasta. Miasto tak czy inaczej przybywa mieszkańców, 

przybywa domów, które się budują, przybywa bloków, które się oddają. Obecna kondycja tej 

oczyszczalni jest na niezadowalającym poziomie. Jest to duży projekt inwestycyjny. Wiąże 

się to z tym, że trzeba na pewno zaangażować i ogrom środków i jest tutaj duży okres czasu 

niezbędny do tego, żeby taką modernizację przeprowadzić. Ale sprawa jest bardzo ważna. 

Jest na tyle ważna, że pod tym wnioskiem, który mam tutaj ze sobą, podpisało się kilku, 

kilkunastu mieszkańców miasta i powiem szczerze, że widzę, że to jest wniosek taki ponad 

podziałami. Jest to bardzo ważna rzecz i na ręce Pana Burmistrza chciałbym zgłosić, złożyć 

ten wniosek.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Ma Pan tak?” 

 

Mieszkaniec Miasta - Jarosław Zaprzalski 

„Ale ja tutaj zostawię w oryginale. Ja mam podpisy i zostawię to w formie podpisanej.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Panie Jarosławie, bardzo dziękujemy za ten głos. Muszę Pana zapewnić, że sprawa 

oczyszczalni jest jedną z podstawowych rzeczy i spraw, jaką zamierzamy się zajmować i 

myślimy o niej od początku, jak rozpoczęliśmy pracę w tej kadencji Rady Miasta. Bardzo nas 

cieszy, że chcecie nam pomóc jako byli radni. Tak jak Pan wspomniał, mam nadzieję, że 

będzie to praca , bo za dużo już czasu zostało zmarnowanego w tej sprawie i w końcu trzeba 

zacząć działać. Także serdeczne dzięki i liczymy na Waszą pomoc. Dziękuję.” 

 

 

Ad 4. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonywania uchwał Rady Miasta. 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Dzień dobry wszystkim. Szanowni Państwo, jak zawsze przygotowałem się z dziesięciu 

punktów takich najważniejszych, ale zacznę od tych, o których zapytali Państwo, od tych 

wniosków. Jeżeli chodzi o wszelkie wnioski związane z ulicami, chodnikami, 2024 rok jest 

rokiem przejściowym i trudnym, gdzie w budżecie wolnych środków, aby zgłaszane wnioski 

realizować na bieżąco, o ile nie są to naprawdę symboliczne i małe rzeczy, nie mamy. 

Natomiast wszystkie te wnioski, które są składane już za chwilę, na tygodniach, będą 

przedstawione z zupełnie szacunkowymi wycenami radnym. Tak, aby radni mogli 

usystematyzować je w pewien harmonogram i abyśmy mogli podjąć decyzję, które z tych 

wniosków będą realizowane w 2025 roku i dalej. Także bardzo za te wszystkie wnioski 

dziękuję i proszę o składanie takich wniosków, o ile są takie potrzeby we wrześniu 2024 roku. 

Teraz lada dzień, zaczynamy pracę nad budżetem. Jeśli chodzi o flagę Unii Europejskiej, 

myślę, że o ile są tam wciąż wolne maszty, a są i jako, że jesteśmy członkami Unii 

Europejskiej, nic nie stoi na przeszkodzie, aby taka flaga zawisła. Poszukajmy odpowiedniego 

terminu i zróbmy to. I trzeci wniosek związany z oczyszczalnią składany przez Pana 

Jarosława Zaprzalskiego. Panie Jarosławie, cieszę się, że wspomniał Pan o tym, że przez 

ostatnie lata ten temat był, jak to Pan powiedział, orany na wszystkie strony. Bardzo jestem 

ciekaw, ile z tego orania wynikło. Bo pod wnioskiem podpisał się nie tylko Pan, ale również 
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były Burmistrz, który wielokrotnie o oczyszczalni i jej niewydolności mówił. Podpisał się 

były Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych. Podpisali się byli Radni, aktualni Radni. 

Ale wie Pan co? Nie musi Pan odpowiadać. Ja wiem, że z tego waszego orania wynikło tylko 

tyle, że pokłóciliście się z tym, z kim powinniśmy to oczyszczalnie zrobić, czyli z Gminą 

Radzyń Podlaski. I teraz pierwsze, co już jest faktem to, że tej kłótni między Miastem a 

Gminą nie ma i daj Boże, aby tej kłótni nie było. Po drugie, mamy świadomość tego, że ten 

projekt i ta potrzeba jest w Radzyniu bardzo istotna, mimo że nie jest widoczna przez 

mieszkańców. I naprawdę robimy wszystko, żeby nie dopuścić do takiej sytuacji, do jakiej wy 

dopuściliście w 2021 roku, kiedy były środki z Polskiego Ładu i można było sfinansować te 

oczyszczalnie no circa w 95% kosztów. To nie będzie 40 milionów. Tutaj została wpisana 

kwota we wniosku 40 miliardów złotych. No w miliardach myślę, że tej oczyszczalni nie 

musimy liczyć. Państwo tutaj popełnili myślę taki literowy błąd. To co mogę powiedzieć, że 

dzieje się już, to były pytania czy mamy jakiekolwiek dokumentacje odziedziczone po 

poprzednikach, którzy dwie kadencje rządzili. Nie, dokumentacji nie ma. Ta dokumentacja 

jest kosztowna. My musimy na tę dokumentację rzeczywiście pozyskać pieniądze i ją 

stworzyć. Jest alternatywny sposób, wejście w partnerstwo publiczno-prywatne, ale nie 

wiemy, czy ten model jest właśnie dla nas. I aby to sprawdzić, ja już z nowym Prezesem 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych i z nowym Wójtem Gminy Radzyń Podlaski jestem 

umówiony na wizytę w mieście Mława, gdzie w 2019 roku taki projekt właśnie w tym 

modelu zrealizowany został oddany i funkcjonuje. I zobaczymy jak to działa, czy są z tego 

zadowoleni zarówno samorządowcy, jak i mieszkańcy. I jeżeli to będzie model, który będzie 

do udźwignięcia przez nas, być może właśnie w takim modelu zabierzemy się do pracy  

z oczyszczalnią. I nie skończy się tylko na dyskusji, na pewno nie skończy się na Państwa 

wnioskach. Zaręczam, że będziemy nad tym ciężko pracować, nie będziemy się kłócić. 

Przejdę teraz do sprawozdania, bo właściwie mogę je wywieść z tego ostatniego punktu. 

Pierwszy punkt to jest fakt, że udało nam się wyłonić nowego Prezesa Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych. Prezesem został Pan Mirosław Kułak, dobrze znany z jakościowej pracy na 

tym stanowisku przed laty i bardzo liczy na to, że jego ciężka praca pozwoli nam postawić z 

powrotem tę spółkę na nogi. Spółkę, która jest w niełatwej sytuacji dysponuje starą flotą 

pojazdów, starym sprzętem, które zatrudnia wielu pracowników, którzy za chwilę będą 

odchodzić na emerytury. Sytuacja nie jest łatwa. Wierzę, że Pan Mirosław Kułak jest tą 

osobą, która pomoże nam jako mieszkańcom miasta postawić tę spółkę, poprowadzić tę 

spółkę tak, aby służyła ona mieszkańcom. Bardzo na to liczę. Punkt drugi to Miejski Ośrodek 

Sportu i Rekreacji, gdzie do dziś zgłaszać się mogli kandydaci na nowego Dyrektora tej 

placówki. W przyszłym tygodniu będziemy otwierać oferty, wyłaniać mam nadzieję osobę, 

która poradzi sobie z poprowadzeniem tej jednostki. W odpowiedzi na cztery kryteria, które 

postawiłem każdemu kandydatowi. Po pierwsze, doprowadzić do tego, aby rok do roku 

deficyt naszej miejskiej pływalni się zmniejszał. Po drugie, doprowadzić do tego, aby oferta 

miejskiej pływalni i całego Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji była jeszcze 

atrakcyjniejsza. Trzecie kryterium to jest zadbanie o całą infrastrukturę jaką posiadamy o 

wszystkie zasoby nieruchomościowe, bo jest ich w tym mieście sporo. Nie wszystkimi 

zarządza dzisiaj MOSIR. Być może tak właśnie być powinno. I czwarte kryterium, które 

rzutuje na wszystkie pozostałe, to jest doprowadzenie do tego, żeby na miejskiej pływalni 

była poprawna, dobra atmosfera. Bo też tego tam od lat nie ma. To co najważniejsze i to co 

może najbardziej interesować mieszkańców naszego miasta to, że trwają intensywne prace 

nad nowym regulaminem. Po to właśnie powołany został na stanowisko pełniącego 

obowiązki Dyrektora Pan Grzegorz Niewęgłowski aby jak najszybciej uruchomić działalność 

szkółek pływackich i to szkółek pływackich, które będą korzystać z zasobów naszego miasta, 

tak organizowane wewnątrz pływalni, jak i bazujące na zewnętrznych instruktorach, ale 

przede wszystkim, które będą zachęcać do wizyt na pływalni jak największą ilość młodszych 
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i starszych radzynian. Szkółki powinny ruszyć ze swą działalnością około połowy września. 

Trzeci punkt to Radzyński Ośrodek Kultury. Bardzo serdecznie zapraszam wszystkich 

mieszkańców na ostatni weekend letnich aktywności, letnich propozycji przygotowywanych 

przez Ośrodek Kultury. I tak w sobotę od godziny 13.00 do 18.00 mnóstwo atrakcji dla dzieci, 

dla młodzieży, dla całych rodzin. Około godziny 17.00 koncert zespołu Desire z Międzyrzeca 

Podlaskiego. Serdecznie zapraszam. Punkt czwarty to działania Miejskiej Biblioteki 

Publicznej. Bardzo serdecznie w imieniu pracowników biblioteki zapraszam na narodowe 

czytanie. W tym roku czytamy Kordiana. W naszym mieście czytanie narodowe odbędzie się 

14 września przy Placu Wolności albo na Placu Wolności. I jeszcze można się zgłaszać jeżeli 

są chętni wśród naszych mieszkańców do czytania fragmentów Kordiana. Można to zrobić 

przez stronę internetową Biblioteki Publicznej. Punkt piąty to Przedsiębiorstwo Energetyki 

Cieplnej. Wyraziłem zgodę Prezesowi Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej na zakup działek 

pod inwestycje związane z fotowoltaiką. Punkt szósty, na który pewnie wielu mieszkańców 

czeka, to kwestie remontów ulic w naszym mieście. Remontów, których dzieje się bardzo 

dużo, które są naprawdę kłopotliwe, przez które trudno nam żyć, trudno nam funkcjonować w 

tym mieście. Za chwilę rozpoczyna się rok szkolny. Jest mi niezmiernie przykro, że bardzo 

wiele prac dzieje się w dalszym ciągu w tych miejscach, gdzie już chciałbym, aby były 

skończone. Na przykład na odcinku pomiędzy ulicą Jana Pawła II a Pocztową. Chodzi o ulicę 

Armii Krajowej. Ale wybaczcie mi i nam, Państwo, PUK - Przedsiębiorstwo Usług 

Komunalnych wykonuje jednocześnie kilka inwestycji i było zmuszone. wszelkie zasoby albo 

prawie wszelkie zasoby, bo te prace tam nie stoją przy Armii Krajowej. One tam się dzieją, 

ale w mniejszym natężeniu niż byśmy chcieli. Bo wiele zasobów zostało przesuniętych na 

ulicę Warszawską od ronda imienia Kazimierza Odrzygoździa do Policji. Tutaj 

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych jest wykonawcą inwestycji prowadzonej przez Powiat 

Radzyński. Inwestycji, która ma skończyć się do końca października. Jeśli by PUK tego nie 

zrobił, nie wykonał tej inwestycji zgodnie z umową, musiałby zapłacić umowne kary i dlatego 

właśnie przesunięte zostały te zasoby na ul. Warszawską i jak tylko ta praca będzie skończona 

pracownicy wrócą na ul. Armii Krajowej w większej ilości. Jest mi niezmiernie przykro i ze 

swojej strony przepraszam, że tak to wygląda, chociaż nie mam na to praktycznie żadnego 

wpływu. Bo umowy podpisane przed wyborami dają wykonawcom, dają inwestorom bardzo 

konkretne ramy czasowe, dają inwestorom i wykonawcom bardzo konkretne narzędzia do 

tego, aby dyscyplinować czy też przyspieszać pracę i możemy tylko rozmawiać z nimi, 

nalegać, naciskać, Ale nie możemy zrobić nic bez angażowania większych środków, bo 

moglibyśmy dopłacić, szukać innych wykonawców. Ale to wymagałoby zaangażowania 

większych środków, kolejnych środków, rozpisywania przetargów. Tak to wygląda w sferze 

publicznej. Nie jest to tak proste jak zdjęcie ekipy z budowania prywatnej inwestycji i 

zatrudnienia nowej. Myślę, że bardzo istotne to, że trwa frezowanie w ostatnich dniach 

sierpnia ronda im. Odrzygoździa na pierwszą dekadę września. Jest plan aby kłaść pierwszą 

warstwę asfaltu na ulicy Wyszyńskiego. Miało to być robione już wcześniej, natomiast 

podczas frezowania wyszły spod asfaltu betonowe płyty i tutaj należało się upewnić czy fakt, 

że one się pojawiły nie spowoduje za chwilę jakichś spękań, jakichś problemów. Tyle jestem 

Państwu winien, co tam się dzieje, dlaczego to tak wygląda. Chcemy o tym otwarcie mówić. 

Punkt siódmy to Miejski Obszar Funkcjonalny, w skrócie projekty zewnętrzne i finanse 

zewnętrzne. Jesteśmy w tej chwili w trakcie przygotowywania wniosku na oranżerię. 

Wniosku, który składamy we wrześniu. Wniosku, który składamy do ministerstwa, do 

programu Feniks. Będzie to wniosek, który jeśli tylko uda nam się tę trudną rywalizację, bo  

w skali kraju tam jest 300 milionów złotych. Nasz wniosek będzie opiewał na jakieś  

25 milionów, więc łatwo sobie wyobrazić, że jedynie 10 podmiotów z całego kraju dostanie 

jakieś środki i no cóż, liczymy się z tym, że zrobimy jak najlepszą robotę, wniosek będzie 

napisany najlepiej, a potem startujemy do rywalizacji konkursowej. Trzymajcie Państwo 
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kciuki, żeby tych punktów było jak najlepiej. Robimy wszystko co w naszej mocy, do tego 

stopnia, że udało mi się w ostatnich tygodniach nawiązać relacje z Burmistrzem naszego 

Miasta Partnerskiego, Egyek, Panem Atyllą Miluczky. jesteśmy umówieni na połowę 

września na spotkanie. Tak się składa, że ostatnia wizyta to była jego wizyta w Radzeniu 

Podlaskim w 2015 roku, więc blisko 10 lat. Pan Atytlla wyraził z jednej strony radość, że ja 

do niego piszę, z drugiej strony zaskoczenie, że to już 10 lat minęło od ostatniej wizyty i 

ubolewanie, że te nasze relacje praktycznie wygasły. Jadę na Węgry po to, aby podpisać 

porozumienie pomiędzy naszym miastem partnerskim a nami. Właśnie po to, aby takie 

porozumienie dołączyć do wniosku do Ministerstwa Kultury, bo punktowana jest na przykład 

współpraca międzynarodowa z miastami partnerskimi. Więc robimy to co w naszej mocy, 

żeby tych punktów mieć jak najwięcej. Na co to wystarczy, to zobaczymy przy 

rozstrzygnięciu. Poza Feniksem. Szykujemy się również do funduszy szwajcarskich, ale to 

jest bardziej odległa perspektywa. Podjęliśmy decyzję o rozpoczęciu projektowania kilku 

miejskich dróg. Zostały też złożone projekty do Funduszu Dróg Samorządowych. Nie chcę o 

tym mówić w szczegółach. Wolałbym mówić o tym w szczegółach, kiedy będziemy się 

cieszyć, bo dostaliśmy jakieś środki. Punkt dziewiąty to przedszkola i szkoły i jesteśmy już po 

posiedzeniach rad pedagogicznych. Kilkoro nauczycieli w naszym mieście uzyskało awanse 

zawodowe. Szkoły i przedszkola są przygotowane do roku szkolnego. Bardzo dziękuję 

wszystkim, którzy przyłożyli się do tego, aby nasze placówki były tak dobrze przygotowane, 

jak są przygotowane. Myślę, że najbardziej z powrotu dzieci do szkół cieszą się rodzice. Ale 

to nie dlatego, że szkoły mamy źle przygotowane, a dlatego, że wakacje mają tę swoją 

specyfikę, gdzie dzieci siedzą dużo w domach, rodzice się nimi opiekują. Czasami nie ma się 

komu opiekować tymi dziećmi. I teraz będzie powrót do radosnej normalności. Oby pod 

każdym względem. Również pod kątem dróg, ale o tym już mówiłem. Lecimy dalej. Punkt 

dziesiąty, ostatni. To radość, ponieważ dwukrotnie byliśmy w ostatnich dniach zapraszani do 

Urzędu Wojewódzkiego. Raz, aby podpisać umowę na dotację, którą otrzymaliśmy z Urzędu 

Wojewódzkiego i dotacja dotyczy bezpiecznych przejść dla pieszych. Jest to 100 tysięcy 

złotych, które jeszcze w tym roku będą wydane na doświetlenie przejść dla pieszych, 

zabezpieczenie tych przejść, które są ciemne, które są niebezpieczne, na których w minionych 

miesiącach i latach dochodziło do sytuacji kryzysowych. I druga radość, to jest kolejne 

zaproszenie do Urzędu Wojewódzkiego na podpisanie umowy na dofinansowanie 

przebudowy ulicy Zbulitowskiej od ulicy Wisznickiej do granicy miasta. Odcinek, który 

pozostawiał wiele do życzenia. Będzie po podpisaniu tej umowy i po wyłonieniu 

wykonawców w drodze przetargu realizowany. To tyle. Jeśli są jakieś pytania z 

przyjemnością na nie odpowiem.” 

 

Radny Rady Miasta - Marek Paszkowski 

„Enigmatyczne stwierdzenie, trudna sytuacja Puku. jakby to tak Pan Burmistrz rozwinął?” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Chodzi Panu o tę sytuację jaką zastaliśmy? To chodzi o sprawy finansowe, zadłużenie?” 

 

Radny Rady Miasta - Marek Paszkowski 

„Co to znaczy trudna sytuacja PUK?” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Wspomniałem chociażby o tym, że tabor, którym dysponujemy jest taborem non-stop 

ulegającym awariom. Jedyne co odchodzący prezes miał do zaproponowania to zakup sprzętu 

typu WUKO, czyli do ciśnieniowego udrażniania kanalizacji w kredycie za 2,5 mln zł. Gdzie 

śmieciarki i różne inne pojazdy całej swojej masie wymagają była kupiona taka potężna 
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wywrotka z kopalni. Te działania doprowadziły do tego, że ten tabor jest dzisiaj w takim 

stanie, który pozostawia wiele do życzenia. Patrząc na to obiektywnie, kryteriami przetargów, 

kryteriami rynkowymi, bo PUK mając inny tabor mógłby dzisiaj realizować znacznie więcej 

inwestycji. Trudna sytuacja to również fakt, że sprawozdania, które dostałem do 

zaaprobowania, nie było odpowiednio przygotowane i to wzbudziło moją głęboką nieufność 

wobec zarządzania spółką dotychczas. Trudna sytuacja to jest taka, że przedsiębiorstwo ma 

podpisanych wiele umów i nie jest w stanie wykonywać tych umów jednocześnie, bazując na 

tych zasobach pracowniczych, jakie posiada. I konsekwencjami niedotrzymania tych umów 

byłoby wypłacanie kar. Z niewiadomych mi przyczyn umowa, która mogła być realizowana 

od marca, chodzi mi o inwestycje przy ulicy Warszawskiej, do czerwca nie została 

rozpoczęta, a jak wspomniałem ma się skończyć do października. Czy dla Pana to jest 

nietrudna sytuacja, że musimy teraz działać ad hoc, szybko? szukać w trakcie wakacji, kiedy 

wszyscy mają pełne ręce roboty pod wykonawców. To jest bardzo trudna sytuacja i bardzo 

dziękuję Panu Sławomirowi Meleszczukowi, że podjął się tego zadania zarządzania spółką  

w czasie przejściowym. Może wystarczy tych argumentów. Czy Pan potrzebuje jeszcze 

więcej?” 

 

 

 

Ad 5. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta.  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Może zacznę od tego, że jako radni uczestniczyliśmy w takiej wizycie studyjnej  

w Cieszynie, delegacja radnych razem z Panem Burmistrzem i Panią Burmistrz. Pojechaliśmy 

tam po to, żeby podpatrywać działanie tego samorządu, który jest dla nas bardzo przyjazny, 

okazał się bardzo przyjazny i pierwszego dnia uczestniczyliśmy Tak naprawdę w pracy 

urzędu miastom, gdzie mogliśmy swobodnie pytać, jak ten urząd funkcjonuje, a potem 

kolejne dni spędziliśmy na tym, że patrzyliśmy, jak są przeróżne rzeczy w mieście już 

zorganizowane, gdzie my aspirujemy dopiero do niektórych, jak na przykład autobus miejski, 

a tam już cztery miejskie autobusy i to elektrycznie już jeżdżą. Także mamy skąd zaczerpnąć 

i pojechaliśmy po to, żeby uczyć się i po to, żeby podpatrywać te najlepsze rozwiązania. 

Także wyjazd bardzo udany moim zdaniem. Najświeższa rzecz, otrzymaliśmy też wszyscy 

radni taki apel związany z głosowaniem odnośnie opłat za śmieci. A to wszyscy państwo 

radni otrzymali, także nie będziemy go czytali. Zwrócili się do nas także w ciągu ostatniego 

miesiąca seniorzy z Miejskiego Klubu Seniora z prośbą o wznowienie działalności Seniora, 

odpowiedź już została udzielona. Projekt był sfinansowany z funduszy zewnętrznych. Jak 

tylko się pojawią, to będziemy na pewno to robili. W międzyczasie jeden z mieszkańców 

zwrócił się także o pomoc w obniżeniu podatku i o utworzenie nowej ulicy. Sprawy też 

zostały przekazane do odpowiedniej komisji. Także wszystko na bieżąco, zresztą Państwo 

Radni otrzymują od nas z Biura Rady. No i chyba na tym zakończę chyba, że Państwo mają 

do mnie jakieś pytania. Nie widzę, więc przejdźmy do kolejnego punktu.” 

 

Ad 6. 

Sprawozdanie z pracy ZGL za 2023 rok.  

 

Dyrektor ZGL – Tomasz Piotrowicz złożył sprawozdanie z pracy ZGL za 2023 rok.  

 

Sprawozdanie – w złączeniu do protokołu.  
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Ad 7.  

Podjęcie uchwał: 

 

a) Druk Nr 29/VI/2024 – w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Radzyniu Podlaskim.  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł odczytał uzasadnienie do projektu 

uchwały.  

 

Radny Rady Miasta - Sławomir Zdunek 

„Ja chciałem tylko dodać, tak jak powiedział Pan Przewodniczący, Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji na posiedzeniu w dniu 20 sierpnia 2024 roku jednogłośnie, czterema głosami za, 

uznała skargę za zasadną i tym samym Komisja rekomenduje Radzie Miasta podjęcie 

uchwały o uznaniu skargi za zasadną. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej –  

Druk Nr 29/VI/2024?” 

 

 

    Wynik głosowania : za  - 11 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  2 

 

 

 

Rada Miasta  podjęła Uchwalę Nr VI/29/2024 przy 11 głosach „za” oraz przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

Uchwała Nr VI/29/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

b) Druk Nr 30/VI/2024 - w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta 

Radzyń Podlaski.   

Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Miasta Radzyń Podlaski – Druk Nr 30/VI/2024?” 

 

 

 

    Wynik głosowania : za  - 13 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 
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Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr VI/30/2024 przy 13 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr VI/30/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

c) Druk Nr 31/VI/2024 - w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Miasta Radzyń Podlaski.  

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Szanowni Państwo, temat śmieci to jest temat, który nigdy nie jest łatwy. Ale moim zdaniem 

nawet najgorsza prawda jest lepsza od najlepszego kłamstwa. a autentyczność od wyuczonych 

schematów zachowań. Na kłamstwie moim zdaniem nie ma szans zbudować nic trwałego. W 

tym miejscu, w tym czasie dla mnie skończyły się trzy miesiące miodowe i to jest początek 

czasu trudnych decyzji i stawania w prawdzie. System zagospodarowania odpadów jest 

skonstruowany w taki sposób, że to co mieszkańcy płacą ma wystarczyć na pokrycie kosztów 

zagospodarowania produkowanych przez nich śmieci. W radzeniu od dawna system się nie 

bilansuje i dowodem na to są regularne w poprzednich latach podwyżki cen. 2019 rok, 

podwyżka cen. 2021 rok podwyżka cen. Za chwilę będzie 2023 rok. Poza podwyżkami cen, 

dowodem na to, że system się nie bilansuje, są bezprawne próby w przeszłości 

zagospodarowywania śmieci, za które miasto było karane. Chodzi o wywożenie śmieci pod 

las. Pisały o tym media, miasto płaciło karę. Dosypywanie pieniędzy z innych budżetowych 

źródeł. I tutaj 2021 rok i decyzja ówczesnej Rady Miasta o dosypaniu, dodaniu pieniędzy z 

innych źródeł po to, aby zbilansować system, który nie był dobrze zbilansowany. I przy tym 

wszystkim, co ja oceniam jako oszukiwaniem mieszkańców, że system się bilansuje. Dalej 

podnoszono ceny. 2023 rok podwyżka cen śmieci. A ideą jest, żeby system się bilansował, 

żeby tak go zaprojektować, żeby to, co wpłacamy, wystarczyło na koszty zagospodarowania. 

Wszystko to dotychczas było podlane politycznym koniunkturalizmem i brakiem 

odpowiednich działań edukacyjnych i doprowadziło to do tego, co mamy. Do lawinowego 

wzrostu strumienia śmieci biodegradowalnych. od maja do lipca najpierw o 50%, później o 

70%, a w lipcu o 100% więcej. Doprowadziło to do zatrzymania niezgodnych z prawem 

praktyk zagospodarowania śmieci poza systemem teraz, od maja. Zatrzymano proceder, który 

badamy, I jeśli uznamy, że tak trzeba, dokonamy zgłoszenia do stosownych organów. Poza 

strumieniem bioodpadów, już nie aż tak lawinowo, ale również w znacznym stopniu wzrosła 

nam fala, czy wzrosła nam ilość śmieci pozostałych, tych niesegregowanych. W maju to było 

2,5%, później 10%, a na koniec w lipcu 20%. Z ekscytacją, zniecierpliwieniem i 

przerażeniem czekamy na faktury sierpniowe. Co dalej, czego nie zrobiono? Brak 

finansowych zachęt dla mieszkańców kompostujących odpady bio, bo dla jednej złotówki 

obniżki, umówmy się, nikt nie zakłada kompostownika. W systemie mamy 12 tysięcy 565 

osób. Dzięki obniżce o jedną złotówkę w Radzyniu zdecydowało się kompostować 

biodegradowalne odpady aż 329 osób. A blisko 6 tysięcy osób mieszka w jednorodzinnej 

zabudowie. No i na koniec przyzwolenie na podrzucanie do strumienia śmieci mieszkańców 

śmieci od przedsiębiorców, śmieci z targowiska, brak segregacji śmieci na ulicach naszego 

miasta. Poprzedni burmistrz i radni zatajali planowane podwyżki cen, wody i ścieków. To już 

ustaliliśmy. Była o tym mowa na ostatnich posiedzeniach sesji w poprzedniej kadencji. Na 

nas spadła konieczność ujawnienia tego i podniesienia cen. Okłamywali mieszkańców. 

Słyszeliście w kampanii, że jest projektowany zalew, a miasto jest właścicielem wszystkich 

działek nad zalewem. To okazało się nieprawdą. Słyszeliście, że w pałacu już działa i za 
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chwilę będzie kawiarnia. To też po wyborach okazało się zupełnie nieprzygotowanym 

projektem, który teraz my musimy przygotować i otworzymy tę kawiarnię. O tym, że system 

śmieciowy jest źle zorganizowany również doskonale wiedzieli, ale nas okłamywali. Gdyby 

chcieli go poprawić, wystarczyłoby podejść do tego uczciwie, edukować, kontrolować 

przedsiębiorców, nie dopuścić do cotygodniowego zaśmiecenia targowiska. Te śmieci, ich 

ilość nie bierze się z kosmosu. To są nasze śmieci. Śmieci wyprodukowane przez 

mieszkańców. Trudna prawda jest taka, że wyprodukowane śmieci trzeba za nie zapłacić. 

Przy utrzymaniu aktualnych opłat na koniec roku zabraknie nam kilkaset tysięcy złotych. 

Najbiedniej miało być 3,686,000, a wychodzi nam po tym, co się dzieje, że może to być 

nawet 4,758,000. Poprzednie władze doskonale wiedziały o tym i same wielokrotnie 

podnosiły stawki, widzieli Państwo slajdy, jednocześnie nie robiąc nic, albo prawie nic, żeby 

ten system uzdrowić. Bez podwyżki od 1 października. Za wszystkie śmieci i tak zapłacimy, 

ale z innej puli. I w związku z tym nie będziemy w stanie na przykład ruszyć z projektem 

nowego przedszkola i żłobka. Dlaczego o tym mówię? Dlatego, że w tym momencie przy 

tych trudnych rzeczach spotykają się różne sprawy. Przedszkole nr 1 wymaga pilnego 

remontu. Radna Agnieszka Kowalczyk najchętniej mówi właśnie o tym. Zróbmy coś z 

przedszkolem. Szanowni Państwo, od 12 lat nasze przedszkole wymaga pilnego remontu. Od 

12 lat miejskie przedszkole w wyniku przeprowadzonej wówczas analizy zabezpieczenia 

przeciwpożarowego budynku jest zaklasyfikowane jako miejsce niespełniające wymagań 

obowiązujących przepisów i polskich norm z zakresu ochrony przeciwpożarowej jak dla 

obiektów zakwalifikowanych do kategorii ZL2 zagrożenia ludzi. Rocznie jako miasto za 

ubezpieczenie nieruchomości wszystkich i za ubezpieczenie OC zapłacimy ponad 130 tysięcy 

złotych. I co z tego? Skoro budynek przedszkola, i nie tylko tego przedszkola, nie spełnia 

podstawowych norm. Tak od 12 lat. Tak zarządzano tym miastem. Jeśli nie daj Boże wydarzy 

się tragedia, to nikt nie będzie słuchał, że zamiast modernizować przedszkole, ja dopłacałem 

do śmieci. Ja chcę zaprojektować budynek zmodernizowanego przedszkola. Chcemy 

zrealizować modernizację parku, chcemy zrealizować sieć zbiorowego transportu, 

oczyszczalnię, o której dzisiaj była mowa. O oczyszczalni słyszeliśmy od poprzedniego 

burmistrza od lat, dziś od byłego radnego Jarosława Zaprzalskiego. od dekady się mówi o 

tym, że jest stara, niewydajna, na granicy wytrzymałości. Kiedy kilka lat temu pojawiła się 

możliwość pozyskania pieniędzy z Polskiego Ładu, 95% dofinansowania, miasto nie 

aplikowało, bo nie miało odpowiednich dokumentów projektowych, koncepcji i 

przygotowanego tego wszystkiego, co należało wtedy już mieć. Było nieprzygotowane, a do 

śmieci dopłacało. Widzieli Państwo slajd. Ja mówię jak jest. To jest dla mnie bardzo trudne. 

Nie boję się tego. Mówię ile śmieci generują mieszkańcy naszego miasta. Mówię ile to 

kosztuje i ile w związku z tym powinna wynosić opłata. Bo za wygenerowane śmieci, 

przypominam, powinni zapłacić ci, którzy je wygenerowali. Niestety system nie pozwala nam 

rozliczyć każdego z osobna i to jest jego wielka, ale to wielka wada. Musimy poruszać się w 

zakresie dziś istniejących przepisów i istniejących ustaw. Według ilości obecnie 

produkowanych śmieci powinno to być, jak wynika z naszych kalkulacji, 36 zł od osoby, a 

dla kompostujących proponujemy zniżkę w wysokości 5 zł. To jest konieczność na już, którą 

my wprowadzamy od 1 października. Do tego w najbliższej przyszłości zamierzamy podjąć 

szereg dodatkowych działań. Po pierwsze, chcemy doprowadzić do tego, aby pług wygrywał 

przetarg na rynkowych warunkach i odbierał śmieci od mieszkańców Radzynia taniej, bo dziś 

to jest 554 zł za tonę. I tu jest, panie Marku, panie radny, ten problem, o którym mówiłem. Bo 

w tym samym czasie odbiór jednej tony odpadów z gminy Czemierniki kosztuje 420 zł. I tu 

jest szansa na zmianę od 1 stycznia, bo od 1 stycznia będę obowiązywać zasady przetargu, 

który w tym momencie rozpisujemy i rozpoczynamy na wyłonienie usługodawcy w tym 

zakresie. Nie może też być w tym momencie, muszę to powiedzieć, naszą ideą obniżenie 

maksymalnie kosztów i doprowadzenie do tego, że spółka, która jest w trudnej sytuacji 
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natychmiast stanie w upadłości. I to są te trudne momenty, trudne decyzje. Ja wiem o tym, nie 

ma miesiąca miodowego, nie ma kwartału miodowego, teraz będzie już tylko trudno. Okej, 

jestem na to gotowy. I radni też są, a jeśli nie są, to za chwilę będą na to gotowi. Działania 

dodatkowe to skuteczna akcja informacyjna i edukacyjna o konieczności lepszej segregacji 

odpadów, bo pokazałem wykresy o strumieniu śmieci niesegregowanych, wciąż jeszcze 

nazywanych pozostałymi zbieranymi selektywnie, ona rośnie, a nie powinna. Trzeci rodzaj 

działań to zachęcanie do prowadzenia kompostowników tam, gdzie to tylko możliwe. Akcje 

szkoleniowe, warsztaty i promowanie kompostowania. Kolejne propozycje to wprowadzenie 

koszy z podziałem na frakcje na terenie miasta, w miejscach publicznych. Kontrola nad 

śmieciami, które generują przedsiębiorcy. Kontrola nad śmieciami z targowiska, z cmentarzy, 

ze wszystkich miejsc, gdzie dziś nie ma nad tym kontroli. Tutaj jest ta ekspertyza  

z przedszkola. Ja naprawdę chciałbym, żebyśmy system mieli zbilansowany, a mogli po 12 

latach przystąpić do tego, żeby dzieci nie były tam zagrożone w naszym przedszkolu. I stąd ta 

trudna sytuacja. Ja nie pozwolę na to, żeby dosypywać do śmieci. Ja mówię w prawdzie, jak 

jest. Staję w prawdzie, mówię, jak jest. Ile generujemy? Za tyle powinniśmy zapłacić. Proste. 

Kiedy w kampanii mówiliśmy o śmieciach, spodziewaliśmy się, że jest w tym systemie 

bałagan, ale nie, że jest to aż taki bałagan. Zapowiedzieliśmy wówczas wdrożenie rozwiązań, 

aby obniżyć opłaty za śmieci. Natomiast przy wzroście o 100%, ilości odpadów rok do roku, 

to trzeba być czarodziejem, a nie burmistrzem, żeby jednocześnie obniżać ceny. Więc po 

pierwsze prawda. Po drugie prośba. Generujmy mniej śmieci, a te, które generujemy 

zagospodarowujmy. Te śmieci, które wyszły z ziemi zostawmy w ziemi. albo jak najlepiej 

segregujmy tam, gdzie możemy. Przykładajmy się do tego. Bardzo o to proszę. Do tego sześć 

zaproponowanych działań to są te propozycje, które chcemy wdrożyć, żeby śmieci było 

mniej, żeby były lepiej posegregowane, żeby były tańsze i żebyśmy mogli w przyszłości 

rozważyć obniżenie cen. Chciałbym w przyszłości móc powiedzieć Państwu, mieszkańcom, 

dziękuję za zrozumienie, że za wygenerowane odpady trzeba zapłacić. Dziękuję za działania 

zmierzające do zmniejszenia strumienia. Dziękuję za jakość usług PUC. Ale to jest kwestia 

przyszłości. Proponowana dzisiaj podwyżka to jest plan ratunkowy dla zastanej sytuacji, a na 

wiosnę będzie widać ile śmieci jest w systemie, tak naprawdę ile jest ich w systemie, ile 

śmieci generujemy jako mieszkańcy. Być może uda nam się ten strumień ograniczyć. Bardzo 

Państwa o to proszę. Najtańszy śmieć, najtańszy system to jest ten, w którym produkujemy 

jak najmniej śmieci. Najtańszy śmieć to ten niewyprodukowany. Bardzo dziękuję. Chciałbym 

jeszcze dodać jedną rzecz. Była mowa o tych autopoprawkach, Pan Przewodniczący  

je przeczytał i my świadomi tej sytuacji jaka jest, gdzie najlepiej byłoby naprawdę podjąć 

restrykcyjne działania zmierzające ku temu, żeby ten strumień ograniczyć, ograniczyć koszty, 

bo nie spina nam się ten system po prostu. Z jednej strony konsultujemy te uchwały i tam, 

gdzie są zgłoszenia, aby dokonać pewnych zmian, tak aby zostały one zaakceptowane, 

dokonujemy tych zmian. Z drugiej strony słuchamy tego, co mówią mieszkańcy. Ja, choć 

byłem temu przeciwny po wsłuchaniu się w głosy Radnych i mieszkańców, poprosiłem  

o właśnie tę autopoprawkę, aby śmieci biodegradowalne odbierać nie po zmianie dwa razy  

w miesiącu, czy też raz na dwa tygodnie, a w sezonie letnim raz w tygodniu. Także 

kompromis to jest takie coś trudne, gdzie nikt nie czuje się do końca szczęśliwy. Ja mam 

wrażenie, że zrobiliśmy coś, żeby tę sytuację załagodzić, ale ona i tak spowoduje, że tylko 

trochę poprzez te podwyżki poprawimy sytuację finansową, tego realnego strumienia śmieci 

mieszkańców Radzynia. Ale robimy tyle, ile możemy zgodnie z prawem. Wsłuchać się w te 

głosy. Nie będziemy ograniczać w taki sposób, który byłby nie do zaakceptowania przez 

mieszkańców i radnych. Ten strumień najtrudniejszych odpadów. No i cóż, bardzo proszę  

o wsparcie i o zrozumienie w tej sytuacji. Bardzo dziękuję.”  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - Klaudia Szczygielska 
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„Panie Burmistrzu, bardzo dziękuję za przygotowaną prezentację. Myślę, że ona bardzo dużo 

wyjaśnia, głośniej mówić. I chciałabym ze swojej strony jako Radna, bo dla mnie decyzja o 

zagłosowaniu za taką podwyżką 9 złotych była bardzo trudna i bardzo długo szukałam jakie 

mamy możliwości, żeby nie podnosić tej ceny. No i z moich wniosków wychodzi, że nie 

mamy takiej możliwości, że my musimy te koszty pokryć. Jednak mam wielką nadzieję, że 

następny raz, kiedy będziemy spotykać się w tej sprawie, to będzie głosowanie na temat 

obniżki kosztów śmieci. Ażeby tak się stało, to potrzebna jest praca mieszkańców w celu 

ograniczenia właściwego segregowania i gospodarowania odpadów. Praca Urzędu Miasta w 

celu edukacji mieszkańców jak to robić, ale również praca Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych, które może podjąć kroki w celu zoptymalizowania kosztów tego wywozu 

śmieci. I chciałabym, żeby tyle ze strony mojej jako Radnej wybrzmiało, że wszyscy musimy 

się przyłożyć do działań, żeby te koszty były mniejsze. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Popieram Panią Radną Klaudię Szczygielską. Proszę was, wszystkich mieszkańców naszego 

miasta o to, żebyście pomogli nam tym, żeby tych śmieci było mniej, a wtedy one będą 

tańsze. To są nasze śmieci, nas wszystkich, mieszkańców Radzynia. I tutaj nikt ich nam nie 

przywozi, więc sami je wyprodukujemy i sami musimy za nie zapłacić. Im tego będzie mniej, 

tym będzie taniej. Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę bardzo, Pani Radny.” 

 

Radny Rady Miasta - Piotr Ostrowski 

„Chciałbym się odnieść do pisma, które dzisiaj dostaliśmy 5 minut przed sesją. Dał nam jeden 

z radnych. Okazało się, że od rana też jest list otwarty na jednym z portali informacyjnych. 

Moim zdaniem tak się nie powinno robić. Mogliśmy dyskutować przez ten cały tydzień. 

Projekty uchwał pojawiły się tydzień temu. Wczoraj była komisja, na której te tematy były 

poruszane i dawanie takiej prośby pięć minut przed jest troszkę niepoważne. Podpisało się 

tutaj grono ubiegłych radnych prosząc o głosowanie przeciwko podwyżkom opłat 

przeanalizowałem szybko i większość tych radnych do tej pory w zeszłej kadencji głosowała 

za takimi podwyżkami. Podwyżka w 2019 roku, były dwie podwyżki, w tym 1,67%, w 2021 

roku podwyżka 25%, w 2023 podwyżka 8%. Kolejne kłamstwo w tej prośbie mówi, że  

w 2023 miasto nie podnosiło opłat za śmieci, no niestety podnosiło. Mieliśmy w tym roku 

kampanię. Już wtedy na pewno była rada, wiedziała wraz z Burmistrzem, że trzeba będzie 

podnieść opłatę za śmieci. Gdyby wtedy to była podwyżka o 3 zł, byłaby sprawa rozwiązana. 

Teraz niestety mamy co mamy. Musimy ten rok przetrwać. Trzeba faktury opłacić. Wydaje 

mi się, że nie mamy innego wyjścia jak zagłosować za podwyżką. Jest to naprawdę bardzo 

ciężka decyzja dla nas, ale jestem pełen nadziei, że po działaniach wskazanych przez Pana 

Burmistrza kolejnym razem będziemy mogli zagłosować za obniżeniem śmieci, tak jak Radna 

Klaudia powiedziała. Dziękuję.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Panie Piotrze, Panie Radny, muszę dokonać pewnego sprostowania. W sytuacji jaką 

zastaliśmy, gdzie część odpadów niezgodnie z prawem trafiała poza system. Te trzy złote być 

może nie byłyby potrzebne. Ale narażaliśmy nasze miasto na kary. Naraziliśmy nas na 

odpowiedzialność. I te 3 zł to moim zdaniem jest liczba, nie wiem jakimi wyliczeniami 

podparta. Bo podnosząc dzisiaj o 9 zł, my nie jesteśmy w stanie skompensować strat za  

3 kwartały. Nie jesteśmy w stanie dzisiaj nadrobić czegoś. To co nam się uda przez te trzy 

miesiące, październik, listopad i grudzień uzyskać w opłatach od mieszkańców to jest trzysta 

kilkadziesiąt tysięcy złotych. Zależnie od tego jak wielu z nich zadeklaruje chęć 

kompostowania. Liczymy na to, że z tych trzystu w przyszłości będzie znacznie więcej, ale ilu 

tak zrobić tego nie wiemy. I to nie jest tak, że my dzisiaj podnosząc to do takiej stawki,  
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o jakiej mówimy, chcemy coś nadrobić. To jest nie do zrobienia. Prawnie to jest niemożliwe. 

Aczkolwiek gdyby otwarcie mówić o tym jak jest, nie w tym roku, od zawsze, tak jak to 

wygląda w innych samorządach, to nie musielibyśmy się borykać z taką rozchwianą sytuacją 

jaka jest dzisiaj, gdzie pewne rzeczy były przed mieszkańcami ukrywane, co potwierdza kara 

nakładana jakiś czas temu przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska. My nie 

możemy tak działać, nie chcemy tak działać. Ode mnie proszę nie oczekiwać działań 

bezprawnych. I to, co się wydarzy w przyszłości jest niewiadomą. Liczymy na to, że 

dołożymy w tym roku jakąś kwotę pieniędzy, a tak ustawiona stawka pozwoli nam wyjść  

w przyszłość, nie podnosić za chwilę tej ceny, bo spodziewamy się na zakładzie 

zagospodarowania opadów komunalnych podwyżek. Mówi się o nich, nie są one 

zatwierdzone, nie są one mi jeszcze znane. Mówicie tylko, że tak może być od początku 

przyszłego roku, a jednocześnie wiadomym jest, że wejdzie ustawa kaucyjna, ta mówiąca o 

tym, że część opakowań szklanych i plastikowych będziemy oddawać w sklepach. Jak to 

wpłynie na cenę odpadów? Nikt tego dzisiaj jeszcze nie wie. Jeśli okaże się, że ta podwyżka, 

którą dzisiaj robimy, Państwo przegłosują, jest zbyt duża, będziemy tę podwyżkę redukować. 

Dzisiaj ratujemy sytuację finansową, ale też wstajemy w prawdzie, jeżeli chodzi o cały 

system. I jest mi przykro, raz jeszcze tę przykrość wyrażam, że musimy to robić, a 

jednocześnie mam świadomość pełnej odpowiedzialności, w jakiej dzisiaj musimy zająć się tą 

sprawą. Także te trzy złote chciałbym, aby z dyskusji o tym temacie zniknęły, bo to nie jest 

podparte żadnymi wyliczeniami.” 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - Klaudia Szczygielska 

„Panie Burmistrzu pozwolę sobie odpowiedzieć. Ilość deklaracji to jest około 12 tysięcy. Jeśli 

podwyżka byłaby 3 zł od początku roku to byłaby dokładnie taka sama kwota 324 tysiące 

razy 12 tysięcy jak podwyżka na 3 miesiące o 9 zł. Stąd jest ta kwota 3 zł. Rozumiem, że nie 

da się tego tak przeliczyć i że to jest po prostu sugerowane. Ale uważam, że podwyżka, która 

byłaby od początku roku mniej obciążyłaby budżet. Nie możemy teraz tego zrobić, tak też to 

rozumiem i stąd ta podwyżka o 9 zł.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Zrobiłem szybko te kalkulacje 12,5 tysiąca razy 3 złote razy 12 miesięcy wychodzi mi 450 

tysięcy złotych od początku roku, mówimy o całym roku i trudno oszacować jak wyglądałaby 

pełna, całkowita ilość odpadów, które tak jak powiedziałem nie w pełni trafiały w nasz 

system. Trudno to oszacować dzisiaj. Dzisiaj widzimy jaka jest rzeczywistość. Naprawdę to 

nie jest łatwe wyliczenie i to nie jest jeden prosty rachunek. Czynników jest dużo.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł  

„Ale przypominam, że to przy założeniu, że Rada Miasta, która była wcześniej przed nami, 

byłaby odważna i wprowadziłaby podwyżkę za odbiór śmieci. Tak. A dzisiaj w związku  

z tym, że nie zostało to zrobione w poprzedniej kadencji, musimy my te żabę połknąć.  

Czy Państwo Radni jeszcze mają jakieś wnioski, głosy? Proszę bardzo. Teraz jest czas na 

dyskusję.” 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - Klaudia Szczygielska 

„Chciałabym też wrócić do prośby, którą dzisiaj dostaliśmy i zapytać Pana Izydora Długosza, 

który jest tutaj podpisany, co zmieniło się od wczoraj, kiedy to na Komisji Rozwoju 

Gospodarczego pozytywnie opiniował uchwałę, do dzisiaj, kiedy przyniósł nam prośbę  

  o głosowanie przeciwko podwyżkom opłat.” 
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Izydor Długosz 

„Ja dostałem to wczoraj po tym głosowaniu na Komisji Rozwoju Gospodarczego. Moim 

zdaniem jest to trudne.” 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł  

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Radzyń Podlaski – 

Druk Nr 31/VI/2024?” 

 

 

    Wynik głosowania : za  - 13 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr VI/31/2024 przy 13 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr VI/31/2024  w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

d) Druk Nr 32/VI/2024 – w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

„W projekcie uchwały wprowadza się następujące zmiany. Pierwsza w paragrafie drugim 

ustęp drugi punkt czwarty, jest: punkt czwarty bioodpadów z wyjątkiem gałęzi i odpadów 

drzewnych, a winno być: bioodpadów w postaci gałęzi i odpadów drzewnych. Zmiana druga  

w paragrafie trzecim ustęp pierwszy punkt pierwszej litera D jest: bio-odpady jeden raz na 

dwa tygodnie, od kwietnia do października, a od listopada do marca jeden raz w miesiącu, a 

winno być: bio-odpady jeden raz na tydzień, od czerwca do września, a od października do 

maja jeden raz na dwa tygodnie. W paragrafie trzecim ustęp pierwszy punkt drugi litera E 

jest: niesegregowane, zmieszane odpady komunalne jeden raz na dwa tygodnie, a powinno 

być niesegregowane, zmieszane odpady komunalne jeden raz na tydzień od kwietnia do 

października, a od listopada do marca jeden raz na dwa tygodnie.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi – Druk Nr 32/VI/2024 wraz ze zgłoszoną autopoprawką?” 

 

 

 



17 

 

 

Wynik głosowania : za  - 13 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr VI/32/2024 przy 13 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr VI/32/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

e) Druk Nr 33/VI/2024 - w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty – Druk Nr 33/VI/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 9 

    Przeciw                        -   1 

    Wstrzymujący się         -  3 

 

 

Rada Miasta podjęła Uchwalę Nr VI/33/2024 przy 9 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” 

oraz przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Uchwała Nr VI/33/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

f) Druk Nr 34/VI/2024 - w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości – Druk Nr 34/VI/2024?” 

 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 13 

    Przeciw                        -   0 
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    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr VI/34/2024  przy 13 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr VI/34/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

g) Druk Nr 35/VI/2024 - w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi –  

Druk Nr 35/VI/2024?” 

 

 

Wynik głosowania : za  - 13 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr VI/35/2024 przy 13 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr VI/35/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

h) Druk Nr 36/VI/2024 - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na rok 2024?”  

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 13 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr VI/36/2024 przy 13 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr VI/36/2024 w załączeniu do protokołu.  
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Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

 

 

j) Druk Nr 37/VI/2024 – w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej– Druk Nr 37/VI/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 13 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr VI/37/2024  przy 13 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr VI/37/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

k) Druk Nr 38/VI/2024 - w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie prawa 

własności nieruchomości z gminnego zasobu nieruchomości w ramach odszkodowania 

za działkę gruntu, która z mocy prawa przeszła na własność Miasta Radzyń Podlaski  

z przeznaczeniem pod drogę gminna.   

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przeniesienie prawa własności nieruchomości z gminnego zasobu 

nieruchomości w ramach odszkodowania za działkę gruntu, która z mocy prawa przeszła na 

własność Miasta Radzyń Podlaski z przeznaczeniem pod drogę gminna – Druk Nr 

38/VI/2024?”  

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 1 

    Przeciw                        -   11 

    Wstrzymujący się         -  1 

 

 

Rada Miasta odrzuciła Uchwalę  przy 1 głosie „za”, 11 głosach „przeciw” oraz przy  

1 głosie „wstrzymującym się” 

 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  
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Ad 7. 

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Szczygieł stwierdził, że wobec wyczerpania porządku 

obrad zamykam VI Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

 

Podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady VI Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

 

 

   Obrady zakończyły się o godz.17.30  

 

 

   Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

 

 

 

 

 Protokolant:                                                              PRZEWODNICZĄCY  RADY 
Inspektor WOP  

  

 /-/ Monika Leszak                                                               /-/Mariusz Szczygieł 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół został sporządzony na podstawie nagrania znajdującego się na stronie: 

https://esesja.tv/transmisja/56583/6-sesja-rady-miasta-30082024.htm 


